
INTERVIU

Despre proiectele 
educaționale pentru 
anul 2017, parteneriate 
și perspectivele celei 
mai bine cotate școli din 
județ, într-o discuție cu 
prof. Ștefania Duminică, 
directorul Școlii 
Gimnaziale „Ion 
Vișoiu”.  

Istoria retrăită: cum s-a 
ajuns la unirea 
Principatelor în 24 
ianuarie 1859 deși Marile 
Puteri nu erau de acord 
cu acest act. 

TAXA
Toate detaliile despre 
modificarea taxei de 
salubritate.
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LOCURI DE 
PARCARE

Serviciul Administrativ 
al Primăriei Chitila 
anunță că, începând cu 
data de 01 februarie 
2017, se pot prezenta cu 
actele necesare, pentru a 
întocmi sau reînnoi 
contractele pentru 
locurile de parcare. 
Cererea se completează 
pe loc, se achită apoi 
taxa anuală pentru locul 
de parcare atribuit și se 
eliberează contractul de 
închiriere a locului de 
parcare. Taxa anuală a 
rămas neschimbată și 
este în valoare de 80 de 
lei pentru un an.
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O aniversare din adâncul sufletelor

Proiecte îndrăzneţe
Fondurile europene destinate dezvoltării regionale, infrastructurii şi altor 
capitole, unde edilii Chitilei au proiecte ambiţioase, vor fi, se pare, deblocate 
în anul 2017. După ce anul trecut aceste fonduri au fost un semieşec pentru 
România, ministerul de resort dă asigurări că anul acesta se vor debloca 
fonduri de peste 21 de miliarde de lei de la Uniunea Europeană pe 
programele operaţionale europene, iar aceasta va fi momentul pentru 
demararea unor noi etape de dezvoltare accelerată a oraşului nostru. 
Proiectele administraţiei sunt pregătite, sunt bine făcute, ştim clar ce vrem să 
facem, cu ce, în cât timp și cum vrem să facem şi, cel mai important, că ceea 
ce facem, facem pentru toți chitilenii, fără excepție. Şi, oricum, dezvoltarea 
europeană a oraşului va continua, căci comunitatea noastră are încă nevoie 
de proiecte îndrăznețe.

Anul acesta, „Şcoala Mare” din 
Chitila trăieşte o aniversare 
deosebită: 55 de ani de când aici s-
a auzit sunetul primului clopoţel, 
marcând începerea cursurilor. 
Profesori, elevi şi zeci de invitaţi 
au celebrat mai mult de jumătate 
de veac de educaţie neîntreruptă la 
Chitila, cu „Zilele Şcolii”, un 
eveniment emoţionant devenit, de 
15 ani încoace, o tradiţie a 
comunităţii. Au fost emoţii, 
amintiri, a fost muzică, veselie şi 
ropote de aplauze şi a fost şi un 
invitat-surpriză. Totul, în pagina 7.

Victorie în deplasare a 
echipei de baschet a C.S. 
Chitila sub conducerea 
lui Costel Cernat
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Certitudini și perspective

Am început un an important pentru orașul nostru. Avem în faţă 
paşii unei evoluţii, cu priorităţi, proiecte noi şi idei îndrăzneţe 
pentru dezvoltare şi pentru destinele europene ale comunității.
Dragii mei,
Am parcurs împreună aici, 
acasă, în orașul nostru, o 
serie întreagă de etape. Am 
văzut cum este bine, am 
învățat multe, am analizat 
nevoile de dezvoltare ale 
orașului şi am identificat 
direcțiile în care vom 
acţiona, priorităţile către 
proiectele de modernizare 
urbană în derulare şi către 
altele noi cu fonduri 
europene atrase pentru 
acestea. 2017 este un an de 
mare provocare pentru noi 
pentru că, probabil, se vor 
redeschide finanţările 
europene pentru 
programele operaţionale 
regionale unde şi primăria 
Chitila poate aplica şi va fi 
un fel de „momento zero” al 
unei competiţii în care să 
reuşim să depunem toate 
proiectele de finanţare 
pentru dezvoltarea oraşului. 
Mă refer aici la reabilitarea 
termică a blocurilor, pentru 
care avem proiectele deja 
pregătite, un beneficiu 
important pentru locatarii 
acestora, de la scăderea 
costurilor cu energia 
termică, până la creşterea 
confortului şi a valorii 
locuinţei sau la calitatea 
estetică, la impactul vizual 
al zonei. În plus, sunt zone, 
cum sunt blocurile F, de la 
Gară, din zona Aurel Vlaicu, 
unde reabilitarea termică va 
fi însoţită şi de sistematizare 
şi unde vom amenaja, de 
pildă, o parcare mare, 
modernă, luminată şi 
supravegheată video, care va 
asigura un număr suficient 
de locuri de parcare şi 

descongestiona toate 
străzile din jur.
Vom continua şi un alt 
proiect de suflet al oraşului, 
Parcul Valea Mangului, 
unde avem acele 6,5 hectare 
pe care vrem să le 
amenajăm într-o zonă de 
agrement şi relaxare, cu o 
concepţie peisagistică 
absolut spectaculoasă. 
Proiectul este finalizat, sper 
ca până la 1 martie să avem 
şi autorizaţia de construcţie 
şi să depunem imediat 
cererea de finanţare. Alte 
proiecte importante care vor 
demara sunt cele de 
modernizare la standarde 
europene a şcolilor din oraş 
- proiecte care au fost 
amânate fiindcă în perioada 
2007-2014 sumele alocate 
au fost insuficiente - dar 
acum, din discuţiile pe care 
le-am avut la Ministerul 
Dezvoltării, a reieşit că, în 
trimestrul III, vom putea 
depune proiecte şi pentru 
modernizarea şcolilor, dar şi 
pentru infrastructura 
şcolară nou-creată. Şi aici 
avem în plan construcţia 
unei creşe şi a unei şcoli 
pentru ciclul primar, pentru 
a degreva şcoala „Ion 
Vişoiu” de clasele I-IV, astfel 
încât acolo să funcţioneze 
doar gimnaziul. Ne gândim, 
de asemenea, la o nouă 
grădiniţă în zona fostei 
fabrici de zahăr, unde 
grădiniţa existentă este 
veche şi nu mai corespunde 
cerinţelor şi, ca noutate, 
suntem acum în studiu 
pentru a construi o şcoală de 
arte şi meserii, un proiect 
unde avem discuţii cu 

operatorii care au dezvoltat 
afaceri pe plan local, pentru 
a identifica specializările 
necesare şi să putem oferi 
locuri de muncă sigure 
absolvenţilor din oraş.
Vom depune şi proiectul 
sistemului de iluminat 
public pe bază de leduri - 
microconsumatoare de 
energie la aceeaşi eficienţă 
ca a becurilor stradale 
clasice - unde avem deja 
auditul şi lucrăm la studiul 
de fezabilitate şi eu mi-aş 
dori ca într-un viitor foarte 
apropiat să avem în Chitila 
sistemul european al 
oraşelor moderne, cu toate 
cablurile introduse în 
subteran. Sper ca până la 
fínele anului să avem 
iluminatul pe led cel puţin 
pe cele două axe ale Chitilei: 
pe şoseaua naţională şi pe 
strada Păcii, urmând să îl 
extindem în tot oraşul şi să 
scădem considerabil factura 
la energie.
Avem şi alte proiecte 
importante în derulare: vom 
moderniza sala de sport din 
strada Castanilor, unde vom 
avea tribune, iluminat pe 
led, încălzire mai eficientă şi 
altă suprafaţă de joc, vom 
demara proiectul bazinului 
semiolimpic de înot, pentru 
care am oferit terenul şi am 
făcut propunerea la CNI şi 
vom porni şi construcţia 
unui Centru de Sănătate şi a 
unei policlinici pentru 
chitileni. Apoi, în 
primăvară, vom începe: 
sistematizarea şi asfaltarea 
străzilor din cartierul 
Tineret doi, lucrările la pista 
de biciclete pe Valea 

Mangului (unde am fost 
opriţi de timpul 
nefavorabil), gazele, apa şi 
canalizarea din cartierul 
Tineret trei, extinderea 
sistemului de supraveghere 
video, iar până în iulie, cel 
târziu august, sper să avem 
gata şi planul urbanistic al 
oraşului care să clarifice 
dezvoltarea rezidenţială, a 
zonei de sport şi agrement, 
dar şi a zonei de producţie 
şi servicii. Despre toate 
acestea am avut, de altfel, 
chiar în data de 11 ianuarie, 
o discuţie directă cu 
ministrul Dezvoltării 
Regionale, Sevil Shhaideh, 
într-o întâlnire pe care 
domnia sa a avut-o cu 
structurile asociative şi 
unde am mers în calitate de 
vicepreşedinte al Asociaţiei 
Primarilor de Oraşe. M-am 
bucurat să găsesc un 
ministru care ştie exact 
cum stau lucrurile la nivel 
local, care ştie ce este de 
făcut şi care are o 
deschidere deosebită către 
colaborarea şi conlucrarea 

directă cu primarii şi 
comunităţile locale, iar 
pentru a porni aceste 
programe operaţionale de 
dezvoltare (care au 
staţionat nepermis de 
mult) am stabilit un 
comitet de lucru care va 
lucra pe programe 
europene încă de 
săptămâna viitoare şi am 
speranţa unei colaborări 
fructuoase cu ministerul. 
De altfel, prin tot ceea ce 
facem, prin contactele şi 
munca noastră zilnică, 
încercăm să creştem 
calitatea vieţii în 
comunitate.
Vă invit să îmi transmiteţi 
părerile, preocupările şi 
problemele voastre legate 
de comunitatea noastră, pe 
reţelele de socializare ale 
primăriei, direct pe adresa 
de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele unde vă 
aştept în fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Crește taxa de salubritate
La 1 ianuarie 2017 a intrat în vigoare o taxă pentru depunerea 
deșeurilor la groapa de gunoi, de 80 de lei pe tonă, iar un prim efect 
al legii este creșterea taxelor de salubritate.

Pentru a obţine amănunte 
referitoare la mărirea taxei de 
salubrizare ne-am adresat 
secretarului Primăriei Chitila, 
Adrian Tomescu, care ne-a 
precizat:
„Taxa de salubritate în oraşul 
Chitila a fost stabilită în 2011, 
pentru populaţie, la suma de 5 lei 
de persoană, lunar, sumă care nu 
fost modificată niciodată până în 
prezent deşi, din cauza creşterilor 
continue de preţuri, ea nu acoperă 
nici jumătate din costurile reale 
ale ridicării, transportului şi 
depozitării gunoiului menajer. 
Faţă de costurile din 2011 se mai 
adaugă: creşterea salariului mediu 
pe economie, a preţului 
carburantului, taxa de eliminare a 
deşeurilor municipale prin sortare 
şi tratare mecanică, ce s-a triplat, 
ajungând de la 49 lei pe tonă la 
147 lei, cea de depozitare a 
deşeurilor, care a crescut şi ea de 
la 49 la 90 de lei pe tonă etc., toate 
acestea fiind suportate de salubrist 
şi recuperate de la noi, 
beneficiarul serviciului. În plus, 
potrivit Legii 384/2013 privind 
Fondul pentru mediu, de la 1 

ianuarie 2017 a intrat în vigoare 
taxa pentru depozitarea deșeurilor 
la groapa de gunoi, în valoare de 
80 de lei/tonă, care se va majora 
anul viitor la 120 de lei pe tonă. 
Această taxă, prin care se 
urmărește reducerea deșeurilor 
depozitate, trebuia introdusă în 
urmă cu cinci ani, iar 2017 este 
ultimul an până în care UE a 
permis României să prelungească 
termenul de aplicare. În mod 
normal, pentru a ne acoperi aceste 
cheltuieli, ar trebui ca taxa de 
salubritate să ajungă la 11 lei pe 
lună, dar am considerat că acest 
cost ar fi o împovărare teribil de 
mare pentru contribuabili, astfel 
că, făcând o serie de calcule, 
Primăria şi Consiliul Local Chitila 
au stabilit ca, începând din această 
lună, taxa de salubritate să fie de 7 
lei lunar. Diferenţa de la 7 la 11 lei 
se suportă, în continuare, aşa cum 
a fost şi până acum, de către 
bugetul local. Condiţia pentru a 
putea păstra taxa la nivelul de 7 lei 
pe lună este, însă, ca toţi chitilenii 
să participe la programul de 
colectare selectivă a deşeurilor, 
derulat împreună cu operatorul 

Deszăpezirea este obligaţia 
fiecărui cetăţean

Reamintim că, potrivit legiim 
agenţii economici şi cetăţenii au 
obligaţia de a îndepărta zăpada şi 
gheaţa de pe trotuarele din dreptul 
imobilelor pe care le folosesc. 
Această obligaţie o consideră una 
firească, în condiţiile în care 

autorităţile locale, în cazul 
căderilor masive de zăpadă, au în 
vedere în principal deszăpezirea 
drumurilor, a staţiilor mijloacelor 
de transport în comun, asigirarea 
accesului către instituţiile de 
învăţământ şi curățarea la nivelul 
trecerilor de pietoni, precum și 
asigurarea accesului către punctele 
de alimentaţie publică.

Știri

Bonificație la plata impozitelor 2017
Reamintim cetățenilor că persoanele fizice care achită integral până la 31 martie 
2017 impozitele pe clădiri, terenuri şi mijloace de transport, benficiază de o 
bonificaţie-reducere de 10%. De această bonificaţie de 10% beneficiază şi 
persoanele juridice care achită integral până la 31 martie 2017 impozitul pe 
clădiri. Termenele de plată pentru cei care aleg să achite impozitele în două 
tranşe egale sunt: 31 martie 2017 pentru primul semestru şi 30 septembrie 2017 
pentru al doilea semestru.
Serviciul Impozite şi Taxe îşi are sediul în Şos. Banatului 109A (vis-a-vis de Casa 
de Cultură), iar programul de lucru este: luni, marţi şi joi: 830-1630, miercuri: 
830-1830 şi vineri: 830-1430. 
Telefon: 021.436.30.09, fax: 0372.00.32.71, mail: 
impozitesitaxe@primariachitila.ro.

De fiecare dată când iarna ne-a pus 
la încercare, locuitorii oraşului 
Chitila au fost solidari şi au 
participat la deszăpezire, bineînţeles 
cu mici excepţii. Nu ascundem 
faptul că au fost şi persoane care au 
sunat la poliţia locală, deranjaţi că a 
venit iarna, că a nins foarte mult şi 
nu pot ieşi din curtea imobilului.
Trebuie să mai reaminitim și că 
sancţiunea contravenţională pentru 
refuzul agenților economici și 
cetățenilor de a îndepărta zăpada şi 
gheaţa de pe trotuarele din dreptul 

clădirilor şi incintelor în care îşi 
desfăşoară activitatea, până cel 
târziu la ora 9 dimineaţa, se 
sancţionează cu amendă cuprinsă 
între 1500 şi 2500 lei.
Iniţiativa Poliției Locale Chitila este 
să informăm, să atenționăm, să 
ajutăm şi de ce nu, să sancţionăm 
persoanele care refuză să participe 
la o activitate cetăţenească, pentru 
binele tuturor.
Poliţia Locală Chitila aduce 
mulţumiri locuitorilor care participă 
activ la deszăpezire!

Romprest şi despre care am 
informat în numeroase rânduri 
cetăţenii. Aceştia primesc gratuit, 
de la Romprest, saci de plastic în 
care să colecteze separat, carton-
hârtie, plastic, metal, sticlă şi pe 
care trebuie doar să-i lase lângă 
gunoiul menajer pentru a fi ridicaţi. 
Trebuie știut că, dacă nu participăm 
cu toţii la colectarea selectivă ca să 
diminuăm cantitatea de deşeuri 
care merg la groapa de gunoi, în 
curând vom fi obligaţi să creştem 
din nou taxa de salubrizare, fiindcă 

la o cantitate crescută de deşeuri 
menajere neselectate taxele vor 
creşte proporţional, iar bugetul 
local nu va mai putea suporta 
diferenţa de costuri. 
Prevederea există în Ordonanţa de 
Urgenţă a Guvernului 196 din 
2005, prin care, atunci când avem 
creşteri ale cantităţii de gunoi 
menajer dus la groapa de gunoi, 
trebuie să suplimentăm plata pe 
tonă, dar aplicarea a fost amânată 
până în acest an”.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
BULETIN INFORMATIV

Dificultăţile iernii şi condiţiile meteo extreme 
din primele zile ale lunii ianuarie nu au reuşit 
să ia prin surprindere autorităţile locale din 
Chitila care, în ciuda stratului masiv de zăpadă 
căzut, s-au achitat ireproşabil de sarcina 
deszăpezirii străzilor din oraş. Comandamentul 
de Deszăpezire al oraşului, care s-a organizat 
eficient şi a lucrat în permanenţă pe parcursul 
întregii perioade, a folosit modelul logistic al 
iernilor trecute, ce s-a dovedit unul de succes. 
„Oraşul a fost împărţit în şapte zone de 
acţiune, fiecare zonă având propriile utilaje de 
deszăpezire şi câte un responsabil care a 
coordonat acţiunea de curăţare a drumurilor, 
de pluguire, împrăştiere de material 

antiderapant şi de încărcare şi transport a 
zăpezii, cu ajutorul a 7-8 și în unele cazuri 
chiar 9 utilaje speciale. De la oprirea ninsorilor 
s-a încărcat zăpada în fiecare noapte şi, acolo 
unde a fost posibil, şi ziua, îndepărtându-se 
zăpada din zonele prioritare: şcoli, grădiniţe, 
trecerile de pietoni, arterele principale şi toate 
intersecţiile cu DN7 şi din staţiile mijloacelor 
de transport în comun, urmând apoi cele 89 de 
străzi ale oraşului. În plus, pentru deszăpezirea 
trotuarelor în jurul şcolilor, grădiniţelor şi pe 
arterele principale, s-a intervenit manual 
pentru lăţirea drumului de acces”, ne-a 
precizat inspectorul Daniel Pintilie, 
coordonator al acţiunii.

Eficienţă la maximum

mailto:primar@primariachitila.ro
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Am început un an important pentru orașul nostru. Avem în faţă 
paşii unei evoluţii, cu priorităţi, proiecte noi şi idei îndrăzneţe 
pentru dezvoltare şi pentru destinele europene ale comunității.
Dragii mei,
Am parcurs împreună aici, 
acasă, în orașul nostru, o 
serie întreagă de etape. Am 
văzut cum este bine, am 
învățat multe, am analizat 
nevoile de dezvoltare ale 
orașului şi am identificat 
direcțiile în care vom 
acţiona, priorităţile către 
proiectele de modernizare 
urbană în derulare şi către 
altele noi cu fonduri 
europene atrase pentru 
acestea. 2017 este un an de 
mare provocare pentru noi 
pentru că, probabil, se vor 
redeschide finanţările 
europene pentru 
programele operaţionale 
regionale unde şi primăria 
Chitila poate aplica şi va fi 
un fel de „momento zero” al 
unei competiţii în care să 
reuşim să depunem toate 
proiectele de finanţare 
pentru dezvoltarea oraşului. 
Mă refer aici la reabilitarea 
termică a blocurilor, pentru 
care avem proiectele deja 
pregătite, un beneficiu 
important pentru locatarii 
acestora, de la scăderea 
costurilor cu energia 
termică, până la creşterea 
confortului şi a valorii 
locuinţei sau la calitatea 
estetică, la impactul vizual 
al zonei. În plus, sunt zone, 
cum sunt blocurile F, de la 
Gară, din zona Aurel Vlaicu, 
unde reabilitarea termică va 
fi însoţită şi de sistematizare 
şi unde vom amenaja, de 
pildă, o parcare mare, 
modernă, luminată şi 
supravegheată video, care va 
asigura un număr suficient 
de locuri de parcare şi 

descongestiona toate 
străzile din jur.
Vom continua şi un alt 
proiect de suflet al oraşului, 
Parcul Valea Mangului, 
unde avem acele 6,5 hectare 
pe care vrem să le 
amenajăm într-o zonă de 
agrement şi relaxare, cu o 
concepţie peisagistică 
absolut spectaculoasă. 
Proiectul este finalizat, sper 
ca până la 1 martie să avem 
şi autorizaţia de construcţie 
şi să depunem imediat 
cererea de finanţare. Alte 
proiecte importante care vor 
demara sunt cele de 
modernizare la standarde 
europene a şcolilor din oraş 
- proiecte care au fost 
amânate fiindcă în perioada 
2007-2014 sumele alocate 
au fost insuficiente - dar 
acum, din discuţiile pe care 
le-am avut la Ministerul 
Dezvoltării, a reieşit că, în 
trimestrul III, vom putea 
depune proiecte şi pentru 
modernizarea şcolilor, dar şi 
pentru infrastructura 
şcolară nou-creată. Şi aici 
avem în plan construcţia 
unei creşe şi a unei şcoli 
pentru ciclul primar, pentru 
a degreva şcoala „Ion 
Vişoiu” de clasele I-IV, astfel 
încât acolo să funcţioneze 
doar gimnaziul. Ne gândim, 
de asemenea, la o nouă 
grădiniţă în zona fostei 
fabrici de zahăr, unde 
grădiniţa existentă este 
veche şi nu mai corespunde 
cerinţelor şi, ca noutate, 
suntem acum în studiu 
pentru a construi o şcoală de 
arte şi meserii, un proiect 
unde avem discuţii cu 

operatorii care au dezvoltat 
afaceri pe plan local, pentru 
a identifica specializările 
necesare şi să putem oferi 
locuri de muncă sigure 
absolvenţilor din oraş.
Vom depune şi proiectul 
sistemului de iluminat 
public pe bază de leduri - 
microconsumatoare de 
energie la aceeaşi eficienţă 
ca a becurilor stradale 
clasice - unde avem deja 
auditul şi lucrăm la studiul 
de fezabilitate şi eu mi-aş 
dori ca într-un viitor foarte 
apropiat să avem în Chitila 
sistemul european al 
oraşelor moderne, cu toate 
cablurile introduse în 
subteran. Sper ca până la 
fínele anului să avem 
iluminatul pe led cel puţin 
pe cele două axe ale Chitilei: 
pe şoseaua naţională şi pe 
strada Păcii, urmând să îl 
extindem în tot oraşul şi să 
scădem considerabil factura 
la energie.
Avem şi alte proiecte 
importante în derulare: vom 
moderniza sala de sport din 
strada Castanilor, unde vom 
avea tribune, iluminat pe 
led, încălzire mai eficientă şi 
altă suprafaţă de joc, vom 
demara proiectul bazinului 
semiolimpic de înot, pentru 
care am oferit terenul şi am 
făcut propunerea la CNI şi 
vom porni şi construcţia 
unui Centru de Sănătate şi a 
unei policlinici pentru 
chitileni. Apoi, în 
primăvară, vom începe: 
sistematizarea şi asfaltarea 
străzilor din cartierul 
Tineret doi, lucrările la pista 
de biciclete pe Valea 

Mangului (unde am fost 
opriţi de timpul 
nefavorabil), gazele, apa şi 
canalizarea din cartierul 
Tineret trei, extinderea 
sistemului de supraveghere 
video, iar până în iulie, cel 
târziu august, sper să avem 
gata şi planul urbanistic al 
oraşului care să clarifice 
dezvoltarea rezidenţială, a 
zonei de sport şi agrement, 
dar şi a zonei de producţie 
şi servicii. Despre toate 
acestea am avut, de altfel, 
chiar în data de 11 ianuarie, 
o discuţie directă cu 
ministrul Dezvoltării 
Regionale, Sevil Shhaideh, 
într-o întâlnire pe care 
domnia sa a avut-o cu 
structurile asociative şi 
unde am mers în calitate de 
vicepreşedinte al Asociaţiei 
Primarilor de Oraşe. M-am 
bucurat să găsesc un 
ministru care ştie exact 
cum stau lucrurile la nivel 
local, care ştie ce este de 
făcut şi care are o 
deschidere deosebită către 
colaborarea şi conlucrarea 

directă cu primarii şi 
comunităţile locale, iar 
pentru a porni aceste 
programe operaţionale de 
dezvoltare (care au 
staţionat nepermis de 
mult) am stabilit un 
comitet de lucru care va 
lucra pe programe 
europene încă de 
săptămâna viitoare şi am 
speranţa unei colaborări 
fructuoase cu ministerul. 
De altfel, prin tot ceea ce 
facem, prin contactele şi 
munca noastră zilnică, 
încercăm să creştem 
calitatea vieţii în 
comunitate.
Vă invit să îmi transmiteţi 
părerile, preocupările şi 
problemele voastre legate 
de comunitatea noastră, pe 
reţelele de socializare ale 
primăriei, direct pe adresa 
de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audienţele unde vă 
aştept în fiecare marţi.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Crește taxa de salubritate
La 1 ianuarie 2017 a intrat în vigoare o taxă pentru depunerea 
deșeurilor la groapa de gunoi, de 80 de lei pe tonă, iar un prim efect 
al legii este creșterea taxelor de salubritate.

Pentru a obţine amănunte 
referitoare la mărirea taxei de 
salubrizare ne-am adresat 
secretarului Primăriei Chitila, 
Adrian Tomescu, care ne-a 
precizat:
„Taxa de salubritate în oraşul 
Chitila a fost stabilită în 2011, 
pentru populaţie, la suma de 5 lei 
de persoană, lunar, sumă care nu 
fost modificată niciodată până în 
prezent deşi, din cauza creşterilor 
continue de preţuri, ea nu acoperă 
nici jumătate din costurile reale 
ale ridicării, transportului şi 
depozitării gunoiului menajer. 
Faţă de costurile din 2011 se mai 
adaugă: creşterea salariului mediu 
pe economie, a preţului 
carburantului, taxa de eliminare a 
deşeurilor municipale prin sortare 
şi tratare mecanică, ce s-a triplat, 
ajungând de la 49 lei pe tonă la 
147 lei, cea de depozitare a 
deşeurilor, care a crescut şi ea de 
la 49 la 90 de lei pe tonă etc., toate 
acestea fiind suportate de salubrist 
şi recuperate de la noi, 
beneficiarul serviciului. În plus, 
potrivit Legii 384/2013 privind 
Fondul pentru mediu, de la 1 

ianuarie 2017 a intrat în vigoare 
taxa pentru depozitarea deșeurilor 
la groapa de gunoi, în valoare de 
80 de lei/tonă, care se va majora 
anul viitor la 120 de lei pe tonă. 
Această taxă, prin care se 
urmărește reducerea deșeurilor 
depozitate, trebuia introdusă în 
urmă cu cinci ani, iar 2017 este 
ultimul an până în care UE a 
permis României să prelungească 
termenul de aplicare. În mod 
normal, pentru a ne acoperi aceste 
cheltuieli, ar trebui ca taxa de 
salubritate să ajungă la 11 lei pe 
lună, dar am considerat că acest 
cost ar fi o împovărare teribil de 
mare pentru contribuabili, astfel 
că, făcând o serie de calcule, 
Primăria şi Consiliul Local Chitila 
au stabilit ca, începând din această 
lună, taxa de salubritate să fie de 7 
lei lunar. Diferenţa de la 7 la 11 lei 
se suportă, în continuare, aşa cum 
a fost şi până acum, de către 
bugetul local. Condiţia pentru a 
putea păstra taxa la nivelul de 7 lei 
pe lună este, însă, ca toţi chitilenii 
să participe la programul de 
colectare selectivă a deşeurilor, 
derulat împreună cu operatorul 

Deszăpezirea este obligaţia 
fiecărui cetăţean

Reamintim că, potrivit legiim 
agenţii economici şi cetăţenii au 
obligaţia de a îndepărta zăpada şi 
gheaţa de pe trotuarele din dreptul 
imobilelor pe care le folosesc. 
Această obligaţie o consideră una 
firească, în condiţiile în care 

autorităţile locale, în cazul 
căderilor masive de zăpadă, au în 
vedere în principal deszăpezirea 
drumurilor, a staţiilor mijloacelor 
de transport în comun, asigirarea 
accesului către instituţiile de 
învăţământ şi curățarea la nivelul 
trecerilor de pietoni, precum și 
asigurarea accesului către punctele 
de alimentaţie publică.

Știri

Bonificație la plata impozitelor 2017
Reamintim cetățenilor că persoanele fizice care achită integral până la 31 martie 
2017 impozitele pe clădiri, terenuri şi mijloace de transport, benficiază de o 
bonificaţie-reducere de 10%. De această bonificaţie de 10% beneficiază şi 
persoanele juridice care achită integral până la 31 martie 2017 impozitul pe 
clădiri. Termenele de plată pentru cei care aleg să achite impozitele în două 
tranşe egale sunt: 31 martie 2017 pentru primul semestru şi 30 septembrie 2017 
pentru al doilea semestru.
Serviciul Impozite şi Taxe îşi are sediul în Şos. Banatului 109A (vis-a-vis de Casa 
de Cultură), iar programul de lucru este: luni, marţi şi joi: 830-1630, miercuri: 
830-1830 şi vineri: 830-1430. 
Telefon: 021.436.30.09, fax: 0372.00.32.71, mail: 
impozitesitaxe@primariachitila.ro.

De fiecare dată când iarna ne-a pus 
la încercare, locuitorii oraşului 
Chitila au fost solidari şi au 
participat la deszăpezire, bineînţeles 
cu mici excepţii. Nu ascundem 
faptul că au fost şi persoane care au 
sunat la poliţia locală, deranjaţi că a 
venit iarna, că a nins foarte mult şi 
nu pot ieşi din curtea imobilului.
Trebuie să mai reaminitim și că 
sancţiunea contravenţională pentru 
refuzul agenților economici și 
cetățenilor de a îndepărta zăpada şi 
gheaţa de pe trotuarele din dreptul 

clădirilor şi incintelor în care îşi 
desfăşoară activitatea, până cel 
târziu la ora 9 dimineaţa, se 
sancţionează cu amendă cuprinsă 
între 1500 şi 2500 lei.
Iniţiativa Poliției Locale Chitila este 
să informăm, să atenționăm, să 
ajutăm şi de ce nu, să sancţionăm 
persoanele care refuză să participe 
la o activitate cetăţenească, pentru 
binele tuturor.
Poliţia Locală Chitila aduce 
mulţumiri locuitorilor care participă 
activ la deszăpezire!

Romprest şi despre care am 
informat în numeroase rânduri 
cetăţenii. Aceştia primesc gratuit, 
de la Romprest, saci de plastic în 
care să colecteze separat, carton-
hârtie, plastic, metal, sticlă şi pe 
care trebuie doar să-i lase lângă 
gunoiul menajer pentru a fi ridicaţi. 
Trebuie știut că, dacă nu participăm 
cu toţii la colectarea selectivă ca să 
diminuăm cantitatea de deşeuri 
care merg la groapa de gunoi, în 
curând vom fi obligaţi să creştem 
din nou taxa de salubrizare, fiindcă 

la o cantitate crescută de deşeuri 
menajere neselectate taxele vor 
creşte proporţional, iar bugetul 
local nu va mai putea suporta 
diferenţa de costuri. 
Prevederea există în Ordonanţa de 
Urgenţă a Guvernului 196 din 
2005, prin care, atunci când avem 
creşteri ale cantităţii de gunoi 
menajer dus la groapa de gunoi, 
trebuie să suplimentăm plata pe 
tonă, dar aplicarea a fost amânată 
până în acest an”.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
BULETIN INFORMATIV

Dificultăţile iernii şi condiţiile meteo extreme 
din primele zile ale lunii ianuarie nu au reuşit 
să ia prin surprindere autorităţile locale din 
Chitila care, în ciuda stratului masiv de zăpadă 
căzut, s-au achitat ireproşabil de sarcina 
deszăpezirii străzilor din oraş. Comandamentul 
de Deszăpezire al oraşului, care s-a organizat 
eficient şi a lucrat în permanenţă pe parcursul 
întregii perioade, a folosit modelul logistic al 
iernilor trecute, ce s-a dovedit unul de succes. 
„Oraşul a fost împărţit în şapte zone de 
acţiune, fiecare zonă având propriile utilaje de 
deszăpezire şi câte un responsabil care a 
coordonat acţiunea de curăţare a drumurilor, 
de pluguire, împrăştiere de material 

antiderapant şi de încărcare şi transport a 
zăpezii, cu ajutorul a 7-8 și în unele cazuri 
chiar 9 utilaje speciale. De la oprirea ninsorilor 
s-a încărcat zăpada în fiecare noapte şi, acolo 
unde a fost posibil, şi ziua, îndepărtându-se 
zăpada din zonele prioritare: şcoli, grădiniţe, 
trecerile de pietoni, arterele principale şi toate 
intersecţiile cu DN7 şi din staţiile mijloacelor 
de transport în comun, urmând apoi cele 89 de 
străzi ale oraşului. În plus, pentru deszăpezirea 
trotuarelor în jurul şcolilor, grădiniţelor şi pe 
arterele principale, s-a intervenit manual 
pentru lăţirea drumului de acces”, ne-a 
precizat inspectorul Daniel Pintilie, 
coordonator al acţiunii.

Eficienţă la maximum

mailto:primar@primariachitila.ro


spaţiului de producţie şi 
birourilor din Chitila, 
partenerii noştri de afaceri 
păreau îngrijoraţi că ne vom 
muta prea departe de 
Bucureşti. Dar când ne-au 
vizitat la sediul proaspăt 
inaugurat, în 2007, au 
remarcat potenţialul zonei, 
ba mai mult chiar, câţiva 
dintre ei şi-au relocat, între 
timp, afacerile în această 
localitate”, îşi aminteşte 
Ilona. Despre motivele 
alegerii Chitilei ca „bază de 
operaţiuni” şi ulterior ca 
reşedinţă a familiei sale, 
directorul general al 
societăţii Media Advertising 
spune că seriozitatea 
oamenilor şi deschiderea 
deosebită a autorităţilor 
locale au cântărit cel mai 
mult în decizia sa: „Noi 
personal ne-am focalizat 
căutările în perimetrul 
Chitilei din mai multe 
motive: apropierea de 
Bucureşti, potenţialul zonei 
aflată atunci la începutul 
dezvoltării pe care o 
cunoaşte azi dar, mai ales, 
informaţiile conform cărora 
în Chitila găseşti o 
administraţie locală 
transparentă şi prietenoasă 
cu mediul de afaceri. Un 
lucru greu de crezut, ba 
chiar de neconceput în 
Bucureştiul anului 2005. Şi, 
pentru că aceste informaţii 
s-au dovedit a fi absolut 
reale, primarul Emilian 
Oprea şi ceilalţi 
reprezentanţi ai primăriei 
oraşului, tratând investitorii 
că pe adevăraţi parteneri, 
fără a le „condiţiona” în nici 
un fel eliberarea avizelor şi 
autorizaţiilor, am decis să 
mai adăugăm un teren 
primului teren achiziţionat, 
pentru a avea în viitor 
posibilitatea dezvoltării unor 
noi spaţii de producţie. 
Mai mult, în aceşti zece ani 
de când am devenit chitileni, 
s-au adăugat echipei noastre 
foarte mulţi locuitori ai 
oraşului Chitila, oameni 

foarte muncitori şi serioşi, 
care m-au convins să mă 
mut eu însămi în Chitila în 
anul 2012”.
Cu modestia cuminte, a 
lucrului bine făcut, Ilona 
Fodoroiu nu vorbeşte prea 
mult despre piedicile cu care 
s-a confruntat şi pe care le-a 
învins. Spune doar că 
rezultatele şi proiectele 
impresionante pe care le-a 
dus la bun sfârşit vorbesc 
prin ele însele despre forţa 
economică pe care a căpătat-
o antreprenoriatul feminin şi 
despre reuşitele în 
competiţia dură a mediului 
de afaceri: „Vreau să spun că 
am dezvoltat de-a lungul 
timpului mai multe afaceri 
pe care le-am vândut sau din 
care m-am retras, singura 
constantă a fost aceasta, 
Media Advertising, afacerea 
mea de suflet, în care activez 
de aproape 20 de ani. 
Societatea se ocupă, pe lângă 
închirierea de spaţii 
publicitare şi cu producţia 
publicitară de anvergură, 
activitate ce presupune atât 
inovaţie şi flexibilitate, cât şi 
respectarea strictă a 
termenelor şi a calităţii. 
Trebuie să menţionez că 
toate investiţiile în terenuri, 
clădiri şi utilaje s-au realizat 
fără ajutorul vreunui credit 
bancar sau a vreunei infuzii 

de capital extern. Am 
chibzuit îndelung în faţa 
fiecărui pas şi nu am vânat 
succesul. Capitalul investit l-
am acumulat cu greu, 
lucrare cu lucrare, de-a 
lungul celor două decenii de 
activitate neîntreruptă”. 
„Bineînţeles”, adaugă Ilona, 
cu un surâs fugar pe faţă, 
„că, la fel că în cazul multor 
oameni, munca ocupă un loc 
important, dar nu exhaustiv, 
în viaţa mea. 
Am reuşit după ani de 
muncă să-mi amenajez o 
grădina cu flori, fructe şi 
legume lângă casa pe care, 
soţul meu şi cu mine ne-am 
construit-o în Chitila. 
Foarte mult timp dedic 
activităţii pentru protecţia 
animalelor cu şi fără stăpân. 
Din păcate, din punctul de 
vedere al educaţiei în 
sprijinul unui 
comportament uman faţă de 
animale în general, mai sunt 
multe de făcut atât în 
Chitila, cât şi în România. 
Am speranţa că ne vom 
bucura într-un viitor nu 
foarte îndepărtat de 
schimbări pozitive în 
societatea românească din 
toate punctele de vedere, şi, 
dacă aceste schimbări se vor 
materializa cu adevărat, am 
certitudinea că ele vor pleca 
de aici, din Chitila”.

Oamenii care schimbă 
lucruri

Povestea de succes a Ilonei Fodoroiu pare răspunsul la o provocare. 
Pasiunea şi o idee îndrăzneaţă au adus-o în poziția de top de a fi 
unul dintre cei mai buni producători de publicitate din țară

Ilona Fodoroiu nu a 
împlinit încă 43 de ani, este 
licenţiată în istorie a 
Universităţii Bucureşti, dar 
iubește creaţia, inovaţia, 
frumosul şi mai cu seamă 
ideile îndrăzneţe, astfel că, 
de ani buni, s-a specializat 
într-un domeniu îngust şi 
extrem de sensibil: 
producţia publicitară de 
anvergură, unde a devenit, 
s-ar putea spune, artizanul 
propriei sale cariere. 
Schimbarea de la studiul 
istoriei sau de la o posibilă 
carieră didactică 
universitară către lumea 

dură şi competitivă a 
antreprenoriatului feminin 
a făcut-o cu aproape 20 de 
ani în urmă şi s-a numit 
„Media Advertising”, 
compania alături de care a 
devenit una dintre cele mai 
de succes femei din 
domeniul afacerilor. 
„Media Advertising 
împlineşte la începutul 
acestui an 19 ani de 
activitate, aniversare pe 
care, de zece ani încoace, o 
sărbătorim la sediul nostru 
din Chitila. În 2005, când 
am achiziţionat terenul 
necesar construirii 

Un reper al calității
în educație 

La început de an şi la aniversarea a 55 de ani de existenţă a şcolii din 
Chitila, am provocat-o la o discuţie despre reuşite, aşteptări şi 
proiecte deosebite, pe profesoara Ştefania Duminică, directoarea 

Pveste de scucces

Privind-o pe profesoara Duminică 
îmi spun că, uneori, curajul nu 
seamănă deloc cu ceea ce ne-am 
aștepta să fie. Nu înseamnă nici 
sporturi extreme, nici lupta cu 
sălbăticia, ci ceva mult mai cald şi 
mai apropiat, deşi la fel de greu: 
curajul de a-i învăţa pe ceilalţi. De 
a le deschide mintea către tainele 
cunoaşterii. Dascălii sunt cei care 
formează omul în devenire, iar 
vocația lor înseamnă dăruire. Față 
de profesia didactică și față de 
comunitate. Ștefania Duminică 
trăiește zilnic într-o lume cu 
resorturi complicate. O lume croită 
cumva pe măsura imaginii pe care 
elevii ei, copii cărora le-a descifrat 
neînțelegerile și le-a cultivat 
inteligența emoțională, o vor arăta 
lumii. Înțelegerea acestei 
responsabilități, dar și a motivației 
și puterii sale sufletești, vine 
curând după ce începe să-ți 
vorbească:

Stimată doamnă director, 
conduceţi una dintre cele mai 
bune instituții de învățământ 
preuniversitar din județul 
Ilfov, despre care, fără falsă 
modestie, se vorbeşte doar în 
termeni laudativi. Pe ce 
concepte s-a clădit acest înalt 
nivel valoric?
Conceptele noastre sunt simple, iar 
cerințele mari, dar realizabile: 
eficiență, performanță, calitate. 
Este şi misiunea şcolii noastre, care 
funcţionează ca o structură 
eficientă și echitabilă pentru toți 
copiii și care asigură progresul 
tuturor elevilor săi. Studiem mult 
ca să știm, să fim, să facem mai 
bine, învățăm să ne stabilim 
prioritățile, consultând toți factorii 
implicați în educație, iar conduita 
noastră este construită deopotrivă 
de familie și de școală.

Există un secret educaţional 
pe care îl folosiţi pentru ca 
această şcoală să rămână un 
etalon al calităţii în educaţie?
Suntem o școală de performanță, 
elevii sunt ajutați să-și formeze un 
stil eficient de învățare, dar sunt 
stimulaţi permanent şi să aibă 
aplecare către artă, sport, natură. 
Muncim în echipă, cultivăm 

respectul pentru profesie, 
receptivitatea la nou, creativitatea, 
entuziasmul, dorința de afirmare şi 
atașamentul față de copii. La nivel 
managerial, există aici o atmosferă 
deschisă şi destinsă, în care 
conducerea este receptivă la 
sugestiile profesorilor, le sprijină 
iniţiativele, le respectă competența 
şi le oferă o largă autonomie.

Cum se reflectă toate acestea în 
activitatea instructiv-educativă?
În virtutea unei frumoase tradiții a 
școlii, elevii noștri obțin constant 
rezultate foarte bune la Olimpiade 
și concursuri școlare, la toaet fazele 
şi mai ales la faza națională. Apoi, 
avem unul dintre cele mai mari 
procente de reuşită la evaluările 
naţionale, mai ales dacă ne gândim 
că la Chitila intră în evaluare 
aproape toţi elevii. Anul trecut, de 
pildă, am avut în examen 108 din 
112 elevi (doi au fost plecaţi din 
ţară şi doi au fost declaraţi în 
abandon şcolar), iar din cei 108 au 
luat evaluarea naţională 90, deci 
un procent de promovablilitate 
totală extrem de mare. Rezultatele 
excelente pe care le-am consemnat 
an de an în fiecare dintre domeniile 
menționate ne îndreptățesc să 
spunem - şi vreau să cred că aşa 
este - că această școală chiar 
reprezintă, în momentul de față, un 
punct de reper al calității în 
educație.

Despre preocupările elevilor 
și cadrelor didactice pentru 
2017, ce ne puteți spune?
Pentru 2017 ne-am propus să 
lucrăm ceva mai mult la ceea ce 
înseamnă dezvoltarea culturii 
organizaţionale a şcolii şi ne-am 
bucura să simţim că toată 
comunitatea este mai apropiată de 
şcoală şi de proiectele ei. Chiar am 
schimbat puţin viziunea şcolii, din: 
„O şcoală în care fiecare copil se 
regăseşte” în: „Toţi pentru şcoală, 
şcoală pentru toţi”.

Sună foarte interesant, o 
parafrază după celebrul 
dicton al muşchetarilor. De ce 
această schimbare?
Pentru că eu cred că este foarte 
important ca întreaga comunitate 

să depună eforturi pentru 
sprijinirea activităţilor 
educaţionale, pe de-o parte, şi pe 
de altă parte fiindcă nu vrem să 
existe excluziuni, nu vrem să fie 
nimeni exclus de sub influenţa 
beneficiilor educaţiei. Nici copiii, 
indiferent cărei categorii sociale 
aparţin ei, dar nici ceilalţi membri 
ai comunităţii şi mă gândesc aici şi 
la părinţi şi la autorităţile locale şi 
la alţi parteneri alături de care 
derulăm proiecte.

Vă gândiţi, desigur, şi la 
proiecte educaţionale, dar şi 
la activităţi extracurriculare.
Da, activitățile extracurriculare 
poartă amprenta unei implicări 
comune a cadrelor didactice, a 
copiilor, părinților și comunității. 
Acestea au conținut cultural, 
artistic, științific, sportiv, dar sunt 
și simple activități de joc sau de 
participare la viața și activitatea 
comunității. Sunt gândite astfel 
încât să ofere copiilor destindere, 
recreere, voie bună, satisfacțiile 
atmosferei de grup, iar unora 
dintre ei recunoașterea 
aptitudinilor și posibilitatea 
afirmării. Astfel, vom continua 
colaborarea strânsă cu Fundaţia 

„Pro Chitila”, alături de care avem 
proiecte absolut deosebite şi care 
susţine şi activitatea Cercului de 
pictură „Credinţă şi culoare”. 
Continuăm, la fel, proiectele alături 
de Fundaţia „Preţuieşte Clipa”, 
care ne oferă un sprijin 
extraordinar în ceea ce priveşte 
orele de consiliere şi dezvoltare 
personală cu elevii care au nevoie 
de aceste ore, iar fundaţia ne ajută 
cu personal specializat pentru a 
lucra cu aceşti copii. Pe de altă 
parte, am iniţiat proiecte noi cu 
şcoala Aletheea, una dintre 
instituţiile de învăţământ cu cea 
mai amplă dezvoltare actuală, cu 
care am semnat un acord de 
colaborare şi vom avea schimburi 
de experienţă între profesori, dar şi 
activităţi pe care le vor desfăşura 
împreună cu copiii, iar unul dintre 
primele proiecte pe care le-am 
gândit se va numi: „Şcoli pereche”. 
De altfel, cunoscând importanța 
învățării din relaționarea cu alte 
cadre didactice, dascălii din școala 
noastră au împărtășit din 
experiența lor altor cadre, cu ocazia 
unor simpozioane, conferințe, 
mese rotunde, organizate de 
unitatea noastră.

Interviu

24 ianuarie 1859: 
„Mica Unire”, primul 
pas spre România

”La mijlocul secolului al 
XIX-lea, soarta 
principatelor româneşti era 
în mâinile Rusiei și ale 
Imperiului Otoman, care se 
opuneau unirii lor, dar 
după războiul Crimeii, 
Rusia a fost învinsă și, în 
1856, la Congresul de Pace 
de la Paris, este luată în 
discuţie şi situația 
principatelor Modova şi 
Muntenia. Franţa, prin 
împăratul Napoleon al III-
lea, propune unirea lor, o 
parte a Marilor Puteri se 
opun dar se ajunge la un 
compromis, urmând ca  
Divanurile Ad-hoc să se 

pronunțe asupra 
organizării politice a țărilor 
române. Convenţia de la 
Paris nu prevedea însă, că 
era interzisă alegerea 
aceleaşi persoane în funcţia 
de domnitor în ambele țări 
și, la 5 ianuarie 1859, 
Alexandru Ioan Cuza este 
ales domnitor în Moldova, 
iar la 24 ianuarie, în 
Muntenia, este ales tot 
Cuza. După această dublă 
alegere, Cuza primeşte 
recunoaşterea domniei 
numai pe perioada vieţii 
urmând ca apoi să sosească 
un principe străin”, ne-a 
spus prof. Dragoș Ghinea. 



spaţiului de producţie şi 
birourilor din Chitila, 
partenerii noştri de afaceri 
păreau îngrijoraţi că ne vom 
muta prea departe de 
Bucureşti. Dar când ne-au 
vizitat la sediul proaspăt 
inaugurat, în 2007, au 
remarcat potenţialul zonei, 
ba mai mult chiar, câţiva 
dintre ei şi-au relocat, între 
timp, afacerile în această 
localitate”, îşi aminteşte 
Ilona. Despre motivele 
alegerii Chitilei ca „bază de 
operaţiuni” şi ulterior ca 
reşedinţă a familiei sale, 
directorul general al 
societăţii Media Advertising 
spune că seriozitatea 
oamenilor şi deschiderea 
deosebită a autorităţilor 
locale au cântărit cel mai 
mult în decizia sa: „Noi 
personal ne-am focalizat 
căutările în perimetrul 
Chitilei din mai multe 
motive: apropierea de 
Bucureşti, potenţialul zonei 
aflată atunci la începutul 
dezvoltării pe care o 
cunoaşte azi dar, mai ales, 
informaţiile conform cărora 
în Chitila găseşti o 
administraţie locală 
transparentă şi prietenoasă 
cu mediul de afaceri. Un 
lucru greu de crezut, ba 
chiar de neconceput în 
Bucureştiul anului 2005. Şi, 
pentru că aceste informaţii 
s-au dovedit a fi absolut 
reale, primarul Emilian 
Oprea şi ceilalţi 
reprezentanţi ai primăriei 
oraşului, tratând investitorii 
că pe adevăraţi parteneri, 
fără a le „condiţiona” în nici 
un fel eliberarea avizelor şi 
autorizaţiilor, am decis să 
mai adăugăm un teren 
primului teren achiziţionat, 
pentru a avea în viitor 
posibilitatea dezvoltării unor 
noi spaţii de producţie. 
Mai mult, în aceşti zece ani 
de când am devenit chitileni, 
s-au adăugat echipei noastre 
foarte mulţi locuitori ai 
oraşului Chitila, oameni 

foarte muncitori şi serioşi, 
care m-au convins să mă 
mut eu însămi în Chitila în 
anul 2012”.
Cu modestia cuminte, a 
lucrului bine făcut, Ilona 
Fodoroiu nu vorbeşte prea 
mult despre piedicile cu care 
s-a confruntat şi pe care le-a 
învins. Spune doar că 
rezultatele şi proiectele 
impresionante pe care le-a 
dus la bun sfârşit vorbesc 
prin ele însele despre forţa 
economică pe care a căpătat-
o antreprenoriatul feminin şi 
despre reuşitele în 
competiţia dură a mediului 
de afaceri: „Vreau să spun că 
am dezvoltat de-a lungul 
timpului mai multe afaceri 
pe care le-am vândut sau din 
care m-am retras, singura 
constantă a fost aceasta, 
Media Advertising, afacerea 
mea de suflet, în care activez 
de aproape 20 de ani. 
Societatea se ocupă, pe lângă 
închirierea de spaţii 
publicitare şi cu producţia 
publicitară de anvergură, 
activitate ce presupune atât 
inovaţie şi flexibilitate, cât şi 
respectarea strictă a 
termenelor şi a calităţii. 
Trebuie să menţionez că 
toate investiţiile în terenuri, 
clădiri şi utilaje s-au realizat 
fără ajutorul vreunui credit 
bancar sau a vreunei infuzii 

de capital extern. Am 
chibzuit îndelung în faţa 
fiecărui pas şi nu am vânat 
succesul. Capitalul investit l-
am acumulat cu greu, 
lucrare cu lucrare, de-a 
lungul celor două decenii de 
activitate neîntreruptă”. 
„Bineînţeles”, adaugă Ilona, 
cu un surâs fugar pe faţă, 
„că, la fel că în cazul multor 
oameni, munca ocupă un loc 
important, dar nu exhaustiv, 
în viaţa mea. 
Am reuşit după ani de 
muncă să-mi amenajez o 
grădina cu flori, fructe şi 
legume lângă casa pe care, 
soţul meu şi cu mine ne-am 
construit-o în Chitila. 
Foarte mult timp dedic 
activităţii pentru protecţia 
animalelor cu şi fără stăpân. 
Din păcate, din punctul de 
vedere al educaţiei în 
sprijinul unui 
comportament uman faţă de 
animale în general, mai sunt 
multe de făcut atât în 
Chitila, cât şi în România. 
Am speranţa că ne vom 
bucura într-un viitor nu 
foarte îndepărtat de 
schimbări pozitive în 
societatea românească din 
toate punctele de vedere, şi, 
dacă aceste schimbări se vor 
materializa cu adevărat, am 
certitudinea că ele vor pleca 
de aici, din Chitila”.

Oamenii care schimbă 
lucruri

Povestea de succes a Ilonei Fodoroiu pare răspunsul la o provocare. 
Pasiunea şi o idee îndrăzneaţă au adus-o în poziția de top de a fi 
unul dintre cei mai buni producători de publicitate din țară

Ilona Fodoroiu nu a 
împlinit încă 43 de ani, este 
licenţiată în istorie a 
Universităţii Bucureşti, dar 
iubește creaţia, inovaţia, 
frumosul şi mai cu seamă 
ideile îndrăzneţe, astfel că, 
de ani buni, s-a specializat 
într-un domeniu îngust şi 
extrem de sensibil: 
producţia publicitară de 
anvergură, unde a devenit, 
s-ar putea spune, artizanul 
propriei sale cariere. 
Schimbarea de la studiul 
istoriei sau de la o posibilă 
carieră didactică 
universitară către lumea 

dură şi competitivă a 
antreprenoriatului feminin 
a făcut-o cu aproape 20 de 
ani în urmă şi s-a numit 
„Media Advertising”, 
compania alături de care a 
devenit una dintre cele mai 
de succes femei din 
domeniul afacerilor. 
„Media Advertising 
împlineşte la începutul 
acestui an 19 ani de 
activitate, aniversare pe 
care, de zece ani încoace, o 
sărbătorim la sediul nostru 
din Chitila. În 2005, când 
am achiziţionat terenul 
necesar construirii 

Un reper al calității
în educație 

La început de an şi la aniversarea a 55 de ani de existenţă a şcolii din 
Chitila, am provocat-o la o discuţie despre reuşite, aşteptări şi 
proiecte deosebite, pe profesoara Ştefania Duminică, directoarea 

Pveste de scucces

Privind-o pe profesoara Duminică 
îmi spun că, uneori, curajul nu 
seamănă deloc cu ceea ce ne-am 
aștepta să fie. Nu înseamnă nici 
sporturi extreme, nici lupta cu 
sălbăticia, ci ceva mult mai cald şi 
mai apropiat, deşi la fel de greu: 
curajul de a-i învăţa pe ceilalţi. De 
a le deschide mintea către tainele 
cunoaşterii. Dascălii sunt cei care 
formează omul în devenire, iar 
vocația lor înseamnă dăruire. Față 
de profesia didactică și față de 
comunitate. Ștefania Duminică 
trăiește zilnic într-o lume cu 
resorturi complicate. O lume croită 
cumva pe măsura imaginii pe care 
elevii ei, copii cărora le-a descifrat 
neînțelegerile și le-a cultivat 
inteligența emoțională, o vor arăta 
lumii. Înțelegerea acestei 
responsabilități, dar și a motivației 
și puterii sale sufletești, vine 
curând după ce începe să-ți 
vorbească:

Stimată doamnă director, 
conduceţi una dintre cele mai 
bune instituții de învățământ 
preuniversitar din județul 
Ilfov, despre care, fără falsă 
modestie, se vorbeşte doar în 
termeni laudativi. Pe ce 
concepte s-a clădit acest înalt 
nivel valoric?
Conceptele noastre sunt simple, iar 
cerințele mari, dar realizabile: 
eficiență, performanță, calitate. 
Este şi misiunea şcolii noastre, care 
funcţionează ca o structură 
eficientă și echitabilă pentru toți 
copiii și care asigură progresul 
tuturor elevilor săi. Studiem mult 
ca să știm, să fim, să facem mai 
bine, învățăm să ne stabilim 
prioritățile, consultând toți factorii 
implicați în educație, iar conduita 
noastră este construită deopotrivă 
de familie și de școală.

Există un secret educaţional 
pe care îl folosiţi pentru ca 
această şcoală să rămână un 
etalon al calităţii în educaţie?
Suntem o școală de performanță, 
elevii sunt ajutați să-și formeze un 
stil eficient de învățare, dar sunt 
stimulaţi permanent şi să aibă 
aplecare către artă, sport, natură. 
Muncim în echipă, cultivăm 

respectul pentru profesie, 
receptivitatea la nou, creativitatea, 
entuziasmul, dorința de afirmare şi 
atașamentul față de copii. La nivel 
managerial, există aici o atmosferă 
deschisă şi destinsă, în care 
conducerea este receptivă la 
sugestiile profesorilor, le sprijină 
iniţiativele, le respectă competența 
şi le oferă o largă autonomie.

Cum se reflectă toate acestea în 
activitatea instructiv-educativă?
În virtutea unei frumoase tradiții a 
școlii, elevii noștri obțin constant 
rezultate foarte bune la Olimpiade 
și concursuri școlare, la toaet fazele 
şi mai ales la faza națională. Apoi, 
avem unul dintre cele mai mari 
procente de reuşită la evaluările 
naţionale, mai ales dacă ne gândim 
că la Chitila intră în evaluare 
aproape toţi elevii. Anul trecut, de 
pildă, am avut în examen 108 din 
112 elevi (doi au fost plecaţi din 
ţară şi doi au fost declaraţi în 
abandon şcolar), iar din cei 108 au 
luat evaluarea naţională 90, deci 
un procent de promovablilitate 
totală extrem de mare. Rezultatele 
excelente pe care le-am consemnat 
an de an în fiecare dintre domeniile 
menționate ne îndreptățesc să 
spunem - şi vreau să cred că aşa 
este - că această școală chiar 
reprezintă, în momentul de față, un 
punct de reper al calității în 
educație.

Despre preocupările elevilor 
și cadrelor didactice pentru 
2017, ce ne puteți spune?
Pentru 2017 ne-am propus să 
lucrăm ceva mai mult la ceea ce 
înseamnă dezvoltarea culturii 
organizaţionale a şcolii şi ne-am 
bucura să simţim că toată 
comunitatea este mai apropiată de 
şcoală şi de proiectele ei. Chiar am 
schimbat puţin viziunea şcolii, din: 
„O şcoală în care fiecare copil se 
regăseşte” în: „Toţi pentru şcoală, 
şcoală pentru toţi”.

Sună foarte interesant, o 
parafrază după celebrul 
dicton al muşchetarilor. De ce 
această schimbare?
Pentru că eu cred că este foarte 
important ca întreaga comunitate 

să depună eforturi pentru 
sprijinirea activităţilor 
educaţionale, pe de-o parte, şi pe 
de altă parte fiindcă nu vrem să 
existe excluziuni, nu vrem să fie 
nimeni exclus de sub influenţa 
beneficiilor educaţiei. Nici copiii, 
indiferent cărei categorii sociale 
aparţin ei, dar nici ceilalţi membri 
ai comunităţii şi mă gândesc aici şi 
la părinţi şi la autorităţile locale şi 
la alţi parteneri alături de care 
derulăm proiecte.

Vă gândiţi, desigur, şi la 
proiecte educaţionale, dar şi 
la activităţi extracurriculare.
Da, activitățile extracurriculare 
poartă amprenta unei implicări 
comune a cadrelor didactice, a 
copiilor, părinților și comunității. 
Acestea au conținut cultural, 
artistic, științific, sportiv, dar sunt 
și simple activități de joc sau de 
participare la viața și activitatea 
comunității. Sunt gândite astfel 
încât să ofere copiilor destindere, 
recreere, voie bună, satisfacțiile 
atmosferei de grup, iar unora 
dintre ei recunoașterea 
aptitudinilor și posibilitatea 
afirmării. Astfel, vom continua 
colaborarea strânsă cu Fundaţia 

„Pro Chitila”, alături de care avem 
proiecte absolut deosebite şi care 
susţine şi activitatea Cercului de 
pictură „Credinţă şi culoare”. 
Continuăm, la fel, proiectele alături 
de Fundaţia „Preţuieşte Clipa”, 
care ne oferă un sprijin 
extraordinar în ceea ce priveşte 
orele de consiliere şi dezvoltare 
personală cu elevii care au nevoie 
de aceste ore, iar fundaţia ne ajută 
cu personal specializat pentru a 
lucra cu aceşti copii. Pe de altă 
parte, am iniţiat proiecte noi cu 
şcoala Aletheea, una dintre 
instituţiile de învăţământ cu cea 
mai amplă dezvoltare actuală, cu 
care am semnat un acord de 
colaborare şi vom avea schimburi 
de experienţă între profesori, dar şi 
activităţi pe care le vor desfăşura 
împreună cu copiii, iar unul dintre 
primele proiecte pe care le-am 
gândit se va numi: „Şcoli pereche”. 
De altfel, cunoscând importanța 
învățării din relaționarea cu alte 
cadre didactice, dascălii din școala 
noastră au împărtășit din 
experiența lor altor cadre, cu ocazia 
unor simpozioane, conferințe, 
mese rotunde, organizate de 
unitatea noastră.

Interviu

24 ianuarie 1859: 
„Mica Unire”, primul 
pas spre România

”La mijlocul secolului al 
XIX-lea, soarta 
principatelor româneşti era 
în mâinile Rusiei și ale 
Imperiului Otoman, care se 
opuneau unirii lor, dar 
după războiul Crimeii, 
Rusia a fost învinsă și, în 
1856, la Congresul de Pace 
de la Paris, este luată în 
discuţie şi situația 
principatelor Modova şi 
Muntenia. Franţa, prin 
împăratul Napoleon al III-
lea, propune unirea lor, o 
parte a Marilor Puteri se 
opun dar se ajunge la un 
compromis, urmând ca  
Divanurile Ad-hoc să se 

pronunțe asupra 
organizării politice a țărilor 
române. Convenţia de la 
Paris nu prevedea însă, că 
era interzisă alegerea 
aceleaşi persoane în funcţia 
de domnitor în ambele țări 
și, la 5 ianuarie 1859, 
Alexandru Ioan Cuza este 
ales domnitor în Moldova, 
iar la 24 ianuarie, în 
Muntenia, este ales tot 
Cuza. După această dublă 
alegere, Cuza primeşte 
recunoaşterea domniei 
numai pe perioada vieţii 
urmând ca apoi să sosească 
un principe străin”, ne-a 
spus prof. Dragoș Ghinea. 



Aplauze pentru sportivii Chitilei
O veste frumoasă vine de la micii sportivi de la CS Chitila: abia 
înființată, echipa de baschet juniori, antrenată de celebrul 
baschetbalist Costel Cernat, a obținut deja prima victorie în 
deplasare și a pornit să urce în clasament.

Victorie pentru o echipă de 
suflet

Încă de cum au pornit să 
joace în competițiile 
Federației, cele trei echipe 
de baschet ale copiilor 
chitileni s-au dovedit mult 
mai serioase decât multe 
echipe cu state vechi. Ar fi 
putut fi un joc de vacanță, o 
distracție, un mod de a face 
ceva mișcare, dar micii 
sportivi au început să 
„trăiască” pentru sportul 
acesta, pentru meciurile lor, 
pentru antrenamente și 
victorii. Pentru ei, baschetul 
a devenit, dintr-o pasiune, 
un lucru important, făcut 
din tot sufletul. Meciurile 
lor sunt adevărate 
spectacole de culoare și 
măiestrie, iar celor care au 
mers să-i vadă jucând și să-i 

încurajeze le-a fost 
imposibil să nu fie fascinați 
de talentul, dăruirea și 
pasiunea pe care le aduc ei 
acolo, pe teren. „Secția de 
baschet a C.S. Chitila are 
înscrise în campionatul 
municipal trei echipe, la 
categoriile mini-baschet, 
juniori 3 și cadeți, iar eu 
sunt extrem de optimist în 
privința viitorului lor în 
baschet. Condiţiile de 
pregătire şi de joc de la club 
sunt deosebite: există aici 
un interes fantastic pentru 
sport şi pentru baschet şi un 
sprijin total din partea 
autorităţilor. Adăugaţi la 
asta aportul tehnic: o sală 
excelentă, cu iluminare 
bună, încălzită, accesibilă în 

orice anotimp, cu panouri 
mobile pentru joc, pe o 
instalaţie automată, 
competiţională, echipament 
şi mingi profesionale, 
personal tehnic şi medical şi 
veţi avea o idee despre 
perspectivele echipelor 
noastre”, spune directorul 
secţiei de baschet şi 
antrenor al loturilor de 
baschet ale CS Chitila, 
„lunetistul” Costel Cernat.
Ultimul meci, jucat în luna 
ianuarie, în deplasare cu 
ICED București, în sala 
Liceului I.L.Caragiale, a fost 
și primul câștigat de juniorii 
chitileni cu 46-43, după o 
luptă spectaculoasă, dusă în 
scandările și încurajările 
micuței, dar inimoasei 
galerii chitilene care nu s-a 
oprit nici o clipă. Jocul a 
acaparat total tribunele, de 

la primul angajament, iar 
elanul jucătorilor nu s-a 
deosebit de unul „greu”, al 
unei echipe de divizia A. 
Ritm alert, în viteză, așa 
cum nu te-ai aștepta de la 
un meci de ligă mică. 
Schimbări rapide de direcție 
a mingii, sprinturi pe 
extreme, driblinguri și 
diagonale lungi, curat 
„englezești”, apoi pase din 
mare viteză, întoarceri 
surprinzătoare, slam-uri, 
demarcări și aruncări 
precise de la semidistanță, 
totul după o strategie bine 
aplicată ce le-a adus, în 
final, victoria meritată.
„Vreau să spun că deja am 
remarcat jucători care se 
pregătesc serios și vor avea 

o evoluție de invidiat, care 
au potențial deosebit: forță, 
viteză, rezistență, dar și 
măiestrie tehnică și care 
cred că pot ajunge la un 
înalt nivel baschetbalistic: 
Ioran Dobrovolschi, Vlad 
Nicolae, Mustață Ștefan, 
Baciu Bruno, Tudor David, 
George Pavel, Dogaru 
Dragoș, Radu Chaborski, 
Toma Buhoci și mulți alții, 
dar și patru fete cu mare 
potențial: Sara, Ana, 
Cristina și Beatris, iar 
coșgheterul nostru, Andrei 
Chivăran, a fost „la 
înălțime”, înscriind în 
meciul câștigat 30 de 
puncte din 46”, mai spune 
Costel Cernat, adăugând că 
micii jucători fac trei 
antrenamente pe 
săptămână: luni, miercuri și 
vineri, de la ora 18.00, în 
sala din Complexul 
Castanilor și că toți 
suporterii echipelor sunt 
așteptați să vină la meciuri 
în număr cât mai mare 
pentru a-i încuraja pe tinerii 
baschetbaliști.

Voleiul, marea pasiune a 
fetelor
Inaugurarea, spre finalul lui 
2016, a Clubului Sportiv 
Chitila, a dat aripi și a oferit 
ocazia de afirmare și 
iubitoarelor unui alt sport 
teribil de spectaculos și 
benefic pentru sănătate: 
voleiul. Și, cu toate că 
timpul scurs de la înființare 
este destul de scurt, efectele 
au început să se vadă: un 
mare număr de copii isteți 
și dornici de mișcare și 
activitate sportivă au venit 
la selecția inițială și 
activează acum ca sportivi 
legitimați ai clubului. Iar 
secția de volei fete, singura 
secție dedicată exclusiv 
fetelor, participă deja în 
Campionatul Municipal al 
Bucureștiului, la categoriile 
speranțe și cadete, având în 
palamares jocuri și 
performanțe deosebit de 
încurajatoare pentru 
evoluția lor sportivă și 
activitatea viitoare a secției.
O șansă pentru evoluția 

Mulţi ani înainte!
Școala Gimnazială „Profesor Ion Vișoiu” a sărbătorit în 22 și 23 
ianuarie o cifră simbol a existenței sale: 55 de ani de muncă 
educativă continuă în comunitatea chitileană.

Program de recuperare a cursurilor pierdute

Au fost două zile pline de 
emoții și de evenimente 
spectaculoase, create 
deopotrivă de elevii școlii și 
de dascălii lor și destinate 
să vorbească despre ceea ce 
înseamnă și a însemnat, de 
mai bine de jumătate de 
veac încoace, această 
unitate etalon a 
învățământului 
preuniversitar din județul 
Ilfov. S-a vorbit despre 
profesionalism și 
devotament, despre viziune 
didactică și administrativă, 
dar mai mult ca toate s-a 
vorbit despre fericirea și 
inocența a sute de copii și 
despre vocația dascălilor 
care modelează cu sufletul 
lor atât de multe suflete. 
Oamenii care, atâta amar 
de ani, au format 
personalități, au șlefuit 
caractere, au sprijinit 
comunitatea și au luminat 
mintea și inima atâtor 
generații de copii.
De ce două zile și de ce 22 
și 23 ianuarie? Semnificația 
datelor am aflat-o de la 
directorul școlii „Ion 

Vișoiu”, profesoara 
Ștefania Duminică: „Școala 
nr. 185 din Chitila, „Școala 
Mare” cum a fost ea 
cunoscută multă vreme, 
(azi - „Profesor Ion Vișoiu”) 
a început să fie ridicată în 
1961, în octombrie, pe locul 
unei gropi lăsate de obuze, 
iar peste un an, în ziua de 
22 ianuarie 1962, a avut loc 
primul Consiliu Profesoral 
condus de profesorul 
Nicolae Vulpe. Clădirea 
cuprindea la vremea aceea 
8 săli de clasă, un laborator 
de fizică-chimie, un cabinet 
pentru directori și unul 
pentru secretariat. 
Consiliul stabilește pentru 
ziua următoare data de 
inaugurare, iar în 23 
ianuarie 1962, exact acum 
55 de ani, s-au ținut 
primele ore de curs pentru 
cei 560 de elevi ai școlii, 
organizați în 16 clase”.

Rostiri de suflet

Manifestările prilejuite de 
această „sărbătoare a 
rezultatelor remarcabile” 

au avut la pupitrul de 
comandă pe profesoara 
Ştefania Duminică, fostă 
elevă şi actual director al 
şcolii şi s-au bucurat de 
aportul autorităţilor locale, 
de prezenţa şi de ajutorul 
celor care se preocupă 
mereu ca orașul să trăiască 
la cote culturale de invidiat: 
Ana Maria Andrei, 
Georgeta Nenciu, Simona 
Pîslaru, Emilia Marinescu, 
sau Giovani Avanzini.
Atelierul de poezie susținut 
de poeta Clara Mărgineanu, 
alături de prof. Dr. Ioan 
Gheorghișor, de Ștefania 
Duminică și de invitații 
speciali - etnograful 
Luminița Tucă și Luminița 
Avram, director al Casei de 
Cultură „Ion Luca 
Caragiale” din Ploiești - s-a 
bucurat de un succes 
deosebit și a avut loc la 
Biblioteca școlii, unde 
gazde au fost multi-
premiații membri ai 
Cercului de pictură 
„Credință și culoare” și 
îndrumătoarea lor, 
Mariana Badea.

Consiliu Profesoral 

Evenimentul-tradiție a 
continuat cu un Consiliu 
Profesoral festiv ținut la 
Casa de Cultură „Tudor 
Arghezi” și la care au fost 
invitate toate cadrele 
didactice din Chitila, 
autoritățile locale și 
reprezentanți ai celor 
centrale, membri ai 

comunității, ai ONG-urilor și 
înaintași ai dascălilor de 
astăzi printre care: Emilia 
Vișoiu, Pompilia Dorobanțu 
sau Elena Pârvu. A urmat 
vernisajul expoziției-concurs 
de postere create de elevi și 
spectacolul pregătit de copiii 
frumoși și talentați ai 
Chitilei, plin de lumină și 
culoare și aplaudat la scenă 
deschisă.

Un concert unic

Momentul de surpriză 
absolută al serii, despre care 
nimeni dintre organizatori 
nu a lăsat să scape vreun 
cuvânt, l-a constituit 
concertul aniversar oferit în 
onoarea cadrelor didactice 
din Chitila de sensibilul 
cantautor Nicu Alifantis și de 
trupa Zan. Momentul - 
romantic, nostalgic și de o 
gingășie aparte, cum doar 

muzica lui Nicu Alifantis 
poate crea - a adus lacrimi în 
ochii multora dintre cei 
prezenți și a fost urmat de 
minute în șir de aplauze ale 
profesorilor sărbătoriți. 
Concertul surpriză, susținut 
de Nicu Alifantis&Zan, a fost 
organizat de Fundația 
„Prețuiește Clipa”, în 
parteneriat cu „Media10 
Afterschool Chitila” și 
Fundația „Pro Chitila” și 
alături de Asociația 
„Mocirița” și a fost dedicat 
din toată inima cadrelor 
didactice și colaboratorilor 
școlii. Semnalul de final al 
evenimentului l-au dat ochii 
puțin umeziți de emoții și 
vocile tuturor celor prezenți 
care au intonat, ca un semn 
de continuitate peste ani, 
„Imnul Școlii”. 

Mulţi ani înainte, „Şcoala 
Mare” din Chitila!

Şcolile din toată ţara au revenit la 
programul normal de cursuri. 
Elevii s-au întors în bănci după 
vacanţa de iarnă, care a fost 
prelungită cu o săptămână din cauza 
condiţiilor meteorologice 
nefavorabile, dar ei vor merge la ore 
doar două săptămâni, căci din 3 
februarie îi aşteaptă o nouă vacanţă, 
cea intersemestrială. 
Cel de-al doilea semestru al anului 
şcolar curent va avea 16 săptămâni, 
iar cursurile acestuia vor începe pe 
13 februarie. Dar zilele de pauză au 
perturbat programa şcolară şi ceea ce 

îi îngrijorează pe dascăli este 
modalitatea de recuperare a materiei 
care a fost pierdută în zilele libere. 
La Şcoala Gimnazială „Profesor Ion 
Vişoiu” profesorii au discutat cea mai 
bună variantă de recuperare a materiei 
şi au decis să reducă temporar durata 
orei de curs la 40 de minute şi a 
pauzelor la 10 minute astfel încât să se 
obţină câte o oră de curs în plus în 
fiecare zi, pentru ambele schimburi de 
elevi (o ora dimineața și una dupa 
amiază) urmând ca, după o 
programare eficientă, materia pierdută 
să fie recuperată în 7-8 săptămâni.

viitoare și afirmarea CS 
Chitila a fost, fără îndoială, și 
cooptarea lui Viorel Manole 
ca antrenor-coordonator al 
secției de volei a acestui tânăr 
club. Fără falsă modestie 
putem spune că Dl. Viorel 
Manole este o legendă vie a 
voleiului românesc, un 
antrenor cu mare experienţă 
competiţională şi un 
manager experimentat, care 
a activat timp de 20 de ani în 
Federaţia Română de Volei, 
trei ani ca antrenor federal şi 
apoi ca Secretar General al 
federaţiei. Ca sportiv, de-a 
lungul unei cariere 
prodigioase, a fost 
component al cluburilor 
Steaua, CSU Oradea, 
Explorări Baia Mare, Rapid şi 
component al Lotului 
Naţional al României 
campion şi vicecampion 

naţional, balcanic şi olimpic. 
„Oraşul nostru avea nevoie ca 
de aer de activitate sportivă 
de performanţă, căci aceasta 
oferă noi deschideri, atât 
copiilor implicaţi, cât şi 
familiilor lor. Voleiul, fiind 
un sport de echipă, elegant şi 
nonviolent, le învaţă multe 
pe micuţele sportive: să 
trăiască într-un mediu social 
curat, ce înseamnă munca în 
colectiv şi le dezvoltă curajul, 
ambiţia, încrederea în ele, le 
dezvoltă o gândire mobilă şi 
totodată le ordonează viaţa şi 
le determină să-şi stabilească 
priorităţile, îndepărtându-le 
de tentaţiile şi exagerările 
vieţii moderne, de 
sedentarism şi, mai ales, 
supraalimentare”, ne-a 
precizat antrenorul loturilor 
feminine de volei, Viorel 
Manole.



Aplauze pentru sportivii Chitilei
O veste frumoasă vine de la micii sportivi de la CS Chitila: abia 
înființată, echipa de baschet juniori, antrenată de celebrul 
baschetbalist Costel Cernat, a obținut deja prima victorie în 
deplasare și a pornit să urce în clasament.

Victorie pentru o echipă de 
suflet

Încă de cum au pornit să 
joace în competițiile 
Federației, cele trei echipe 
de baschet ale copiilor 
chitileni s-au dovedit mult 
mai serioase decât multe 
echipe cu state vechi. Ar fi 
putut fi un joc de vacanță, o 
distracție, un mod de a face 
ceva mișcare, dar micii 
sportivi au început să 
„trăiască” pentru sportul 
acesta, pentru meciurile lor, 
pentru antrenamente și 
victorii. Pentru ei, baschetul 
a devenit, dintr-o pasiune, 
un lucru important, făcut 
din tot sufletul. Meciurile 
lor sunt adevărate 
spectacole de culoare și 
măiestrie, iar celor care au 
mers să-i vadă jucând și să-i 

încurajeze le-a fost 
imposibil să nu fie fascinați 
de talentul, dăruirea și 
pasiunea pe care le aduc ei 
acolo, pe teren. „Secția de 
baschet a C.S. Chitila are 
înscrise în campionatul 
municipal trei echipe, la 
categoriile mini-baschet, 
juniori 3 și cadeți, iar eu 
sunt extrem de optimist în 
privința viitorului lor în 
baschet. Condiţiile de 
pregătire şi de joc de la club 
sunt deosebite: există aici 
un interes fantastic pentru 
sport şi pentru baschet şi un 
sprijin total din partea 
autorităţilor. Adăugaţi la 
asta aportul tehnic: o sală 
excelentă, cu iluminare 
bună, încălzită, accesibilă în 

orice anotimp, cu panouri 
mobile pentru joc, pe o 
instalaţie automată, 
competiţională, echipament 
şi mingi profesionale, 
personal tehnic şi medical şi 
veţi avea o idee despre 
perspectivele echipelor 
noastre”, spune directorul 
secţiei de baschet şi 
antrenor al loturilor de 
baschet ale CS Chitila, 
„lunetistul” Costel Cernat.
Ultimul meci, jucat în luna 
ianuarie, în deplasare cu 
ICED București, în sala 
Liceului I.L.Caragiale, a fost 
și primul câștigat de juniorii 
chitileni cu 46-43, după o 
luptă spectaculoasă, dusă în 
scandările și încurajările 
micuței, dar inimoasei 
galerii chitilene care nu s-a 
oprit nici o clipă. Jocul a 
acaparat total tribunele, de 

la primul angajament, iar 
elanul jucătorilor nu s-a 
deosebit de unul „greu”, al 
unei echipe de divizia A. 
Ritm alert, în viteză, așa 
cum nu te-ai aștepta de la 
un meci de ligă mică. 
Schimbări rapide de direcție 
a mingii, sprinturi pe 
extreme, driblinguri și 
diagonale lungi, curat 
„englezești”, apoi pase din 
mare viteză, întoarceri 
surprinzătoare, slam-uri, 
demarcări și aruncări 
precise de la semidistanță, 
totul după o strategie bine 
aplicată ce le-a adus, în 
final, victoria meritată.
„Vreau să spun că deja am 
remarcat jucători care se 
pregătesc serios și vor avea 

o evoluție de invidiat, care 
au potențial deosebit: forță, 
viteză, rezistență, dar și 
măiestrie tehnică și care 
cred că pot ajunge la un 
înalt nivel baschetbalistic: 
Ioran Dobrovolschi, Vlad 
Nicolae, Mustață Ștefan, 
Baciu Bruno, Tudor David, 
George Pavel, Dogaru 
Dragoș, Radu Chaborski, 
Toma Buhoci și mulți alții, 
dar și patru fete cu mare 
potențial: Sara, Ana, 
Cristina și Beatris, iar 
coșgheterul nostru, Andrei 
Chivăran, a fost „la 
înălțime”, înscriind în 
meciul câștigat 30 de 
puncte din 46”, mai spune 
Costel Cernat, adăugând că 
micii jucători fac trei 
antrenamente pe 
săptămână: luni, miercuri și 
vineri, de la ora 18.00, în 
sala din Complexul 
Castanilor și că toți 
suporterii echipelor sunt 
așteptați să vină la meciuri 
în număr cât mai mare 
pentru a-i încuraja pe tinerii 
baschetbaliști.

Voleiul, marea pasiune a 
fetelor
Inaugurarea, spre finalul lui 
2016, a Clubului Sportiv 
Chitila, a dat aripi și a oferit 
ocazia de afirmare și 
iubitoarelor unui alt sport 
teribil de spectaculos și 
benefic pentru sănătate: 
voleiul. Și, cu toate că 
timpul scurs de la înființare 
este destul de scurt, efectele 
au început să se vadă: un 
mare număr de copii isteți 
și dornici de mișcare și 
activitate sportivă au venit 
la selecția inițială și 
activează acum ca sportivi 
legitimați ai clubului. Iar 
secția de volei fete, singura 
secție dedicată exclusiv 
fetelor, participă deja în 
Campionatul Municipal al 
Bucureștiului, la categoriile 
speranțe și cadete, având în 
palamares jocuri și 
performanțe deosebit de 
încurajatoare pentru 
evoluția lor sportivă și 
activitatea viitoare a secției.
O șansă pentru evoluția 

Mulţi ani înainte!
Școala Gimnazială „Profesor Ion Vișoiu” a sărbătorit în 22 și 23 
ianuarie o cifră simbol a existenței sale: 55 de ani de muncă 
educativă continuă în comunitatea chitileană.

Program de recuperare a cursurilor pierdute

Au fost două zile pline de 
emoții și de evenimente 
spectaculoase, create 
deopotrivă de elevii școlii și 
de dascălii lor și destinate 
să vorbească despre ceea ce 
înseamnă și a însemnat, de 
mai bine de jumătate de 
veac încoace, această 
unitate etalon a 
învățământului 
preuniversitar din județul 
Ilfov. S-a vorbit despre 
profesionalism și 
devotament, despre viziune 
didactică și administrativă, 
dar mai mult ca toate s-a 
vorbit despre fericirea și 
inocența a sute de copii și 
despre vocația dascălilor 
care modelează cu sufletul 
lor atât de multe suflete. 
Oamenii care, atâta amar 
de ani, au format 
personalități, au șlefuit 
caractere, au sprijinit 
comunitatea și au luminat 
mintea și inima atâtor 
generații de copii.
De ce două zile și de ce 22 
și 23 ianuarie? Semnificația 
datelor am aflat-o de la 
directorul școlii „Ion 

Vișoiu”, profesoara 
Ștefania Duminică: „Școala 
nr. 185 din Chitila, „Școala 
Mare” cum a fost ea 
cunoscută multă vreme, 
(azi - „Profesor Ion Vișoiu”) 
a început să fie ridicată în 
1961, în octombrie, pe locul 
unei gropi lăsate de obuze, 
iar peste un an, în ziua de 
22 ianuarie 1962, a avut loc 
primul Consiliu Profesoral 
condus de profesorul 
Nicolae Vulpe. Clădirea 
cuprindea la vremea aceea 
8 săli de clasă, un laborator 
de fizică-chimie, un cabinet 
pentru directori și unul 
pentru secretariat. 
Consiliul stabilește pentru 
ziua următoare data de 
inaugurare, iar în 23 
ianuarie 1962, exact acum 
55 de ani, s-au ținut 
primele ore de curs pentru 
cei 560 de elevi ai școlii, 
organizați în 16 clase”.

Rostiri de suflet

Manifestările prilejuite de 
această „sărbătoare a 
rezultatelor remarcabile” 

au avut la pupitrul de 
comandă pe profesoara 
Ştefania Duminică, fostă 
elevă şi actual director al 
şcolii şi s-au bucurat de 
aportul autorităţilor locale, 
de prezenţa şi de ajutorul 
celor care se preocupă 
mereu ca orașul să trăiască 
la cote culturale de invidiat: 
Ana Maria Andrei, 
Georgeta Nenciu, Simona 
Pîslaru, Emilia Marinescu, 
sau Giovani Avanzini.
Atelierul de poezie susținut 
de poeta Clara Mărgineanu, 
alături de prof. Dr. Ioan 
Gheorghișor, de Ștefania 
Duminică și de invitații 
speciali - etnograful 
Luminița Tucă și Luminița 
Avram, director al Casei de 
Cultură „Ion Luca 
Caragiale” din Ploiești - s-a 
bucurat de un succes 
deosebit și a avut loc la 
Biblioteca școlii, unde 
gazde au fost multi-
premiații membri ai 
Cercului de pictură 
„Credință și culoare” și 
îndrumătoarea lor, 
Mariana Badea.

Consiliu Profesoral 

Evenimentul-tradiție a 
continuat cu un Consiliu 
Profesoral festiv ținut la 
Casa de Cultură „Tudor 
Arghezi” și la care au fost 
invitate toate cadrele 
didactice din Chitila, 
autoritățile locale și 
reprezentanți ai celor 
centrale, membri ai 

comunității, ai ONG-urilor și 
înaintași ai dascălilor de 
astăzi printre care: Emilia 
Vișoiu, Pompilia Dorobanțu 
sau Elena Pârvu. A urmat 
vernisajul expoziției-concurs 
de postere create de elevi și 
spectacolul pregătit de copiii 
frumoși și talentați ai 
Chitilei, plin de lumină și 
culoare și aplaudat la scenă 
deschisă.

Un concert unic

Momentul de surpriză 
absolută al serii, despre care 
nimeni dintre organizatori 
nu a lăsat să scape vreun 
cuvânt, l-a constituit 
concertul aniversar oferit în 
onoarea cadrelor didactice 
din Chitila de sensibilul 
cantautor Nicu Alifantis și de 
trupa Zan. Momentul - 
romantic, nostalgic și de o 
gingășie aparte, cum doar 

muzica lui Nicu Alifantis 
poate crea - a adus lacrimi în 
ochii multora dintre cei 
prezenți și a fost urmat de 
minute în șir de aplauze ale 
profesorilor sărbătoriți. 
Concertul surpriză, susținut 
de Nicu Alifantis&Zan, a fost 
organizat de Fundația 
„Prețuiește Clipa”, în 
parteneriat cu „Media10 
Afterschool Chitila” și 
Fundația „Pro Chitila” și 
alături de Asociația 
„Mocirița” și a fost dedicat 
din toată inima cadrelor 
didactice și colaboratorilor 
școlii. Semnalul de final al 
evenimentului l-au dat ochii 
puțin umeziți de emoții și 
vocile tuturor celor prezenți 
care au intonat, ca un semn 
de continuitate peste ani, 
„Imnul Școlii”. 

Mulţi ani înainte, „Şcoala 
Mare” din Chitila!

Şcolile din toată ţara au revenit la 
programul normal de cursuri. 
Elevii s-au întors în bănci după 
vacanţa de iarnă, care a fost 
prelungită cu o săptămână din cauza 
condiţiilor meteorologice 
nefavorabile, dar ei vor merge la ore 
doar două săptămâni, căci din 3 
februarie îi aşteaptă o nouă vacanţă, 
cea intersemestrială. 
Cel de-al doilea semestru al anului 
şcolar curent va avea 16 săptămâni, 
iar cursurile acestuia vor începe pe 
13 februarie. Dar zilele de pauză au 
perturbat programa şcolară şi ceea ce 

îi îngrijorează pe dascăli este 
modalitatea de recuperare a materiei 
care a fost pierdută în zilele libere. 
La Şcoala Gimnazială „Profesor Ion 
Vişoiu” profesorii au discutat cea mai 
bună variantă de recuperare a materiei 
şi au decis să reducă temporar durata 
orei de curs la 40 de minute şi a 
pauzelor la 10 minute astfel încât să se 
obţină câte o oră de curs în plus în 
fiecare zi, pentru ambele schimburi de 
elevi (o ora dimineața și una dupa 
amiază) urmând ca, după o 
programare eficientă, materia pierdută 
să fie recuperată în 7-8 săptămâni.

viitoare și afirmarea CS 
Chitila a fost, fără îndoială, și 
cooptarea lui Viorel Manole 
ca antrenor-coordonator al 
secției de volei a acestui tânăr 
club. Fără falsă modestie 
putem spune că Dl. Viorel 
Manole este o legendă vie a 
voleiului românesc, un 
antrenor cu mare experienţă 
competiţională şi un 
manager experimentat, care 
a activat timp de 20 de ani în 
Federaţia Română de Volei, 
trei ani ca antrenor federal şi 
apoi ca Secretar General al 
federaţiei. Ca sportiv, de-a 
lungul unei cariere 
prodigioase, a fost 
component al cluburilor 
Steaua, CSU Oradea, 
Explorări Baia Mare, Rapid şi 
component al Lotului 
Naţional al României 
campion şi vicecampion 

naţional, balcanic şi olimpic. 
„Oraşul nostru avea nevoie ca 
de aer de activitate sportivă 
de performanţă, căci aceasta 
oferă noi deschideri, atât 
copiilor implicaţi, cât şi 
familiilor lor. Voleiul, fiind 
un sport de echipă, elegant şi 
nonviolent, le învaţă multe 
pe micuţele sportive: să 
trăiască într-un mediu social 
curat, ce înseamnă munca în 
colectiv şi le dezvoltă curajul, 
ambiţia, încrederea în ele, le 
dezvoltă o gândire mobilă şi 
totodată le ordonează viaţa şi 
le determină să-şi stabilească 
priorităţile, îndepărtându-le 
de tentaţiile şi exagerările 
vieţii moderne, de 
sedentarism şi, mai ales, 
supraalimentare”, ne-a 
precizat antrenorul loturilor 
feminine de volei, Viorel 
Manole.



Alătură-te 
echipei noastre!

www.pro-chitila.ro

CONTACT SERVICE AUTO
Telefoane:

0720.555.753 / 0728.929.880
E-mail: office@gemaral.ro

Podoabele ZIA acum și în Carrefour Colosseum, Șoseaua Chitilei, 
Nr. 284. 
Brățările, cerceii și pandantivele ZIA sunt făurite individual, fiecare 
podoabă având particularitățile ei. Ele sunt inspirate din cultura 
daco-romană dar și din opera sculptorului Constantin Brâncuși, 
fiecare având o simbolistică aparte, cum ar fi simbolul solar dacic 
sau poarta sărutului. 
Purtați-le cu dragoste.

ANUNŢ ANGAJARE

Building Support Services, firmă 
specializată în întreţinere şi 
administrare, angajează operator 
curăţenie (femei şi bărbaţi) Bucureşti. 
Activitatea se va desfăşura în zona unui 
centru comercial din zona Băneasa, în 
Bucureşti.
Beneficii: contract de muncă, tichete de 
masă.
Program de lucru flexibil/ la alegere -  
între 4 ore şi  12 ore pe zi.
Informaţii suplimentare şi programări 
la interviuri la tel.: 
0746 079 892 sau 0752 150 677.
E-mail:  recrutare @bss.ro”

http://www.pro-chitila.ro/

